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Nakupujte v Polsku, doporučuje Čechům poradce Fialy.
Naprosto šílené, kontroval Středula

cnn.iprima.cz/nakupovat-jezdete-do-polska-i-kdyz-to-uskodi-ceske-ekonomice-radi-lidem-poradce-premiera-
229553
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0 Zobrazit galerii

Jak se vypořádat s vysokými cenami potravin v Česku? Jezděte

nakupovat do Polska. Takovou radu dal lidem hlavní ekonom BH

Securities a poradce premiéra Petra Fialy (ODS) Štěpán Křeček ve

vysílání Partie Terezie Tománkové na CNN Prima NEWS. Připouští

https://cnn.iprima.cz/nakupovat-jezdete-do-polska-i-kdyz-to-uskodi-ceske-ekonomice-radi-lidem-poradce-premiera-229553
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přitom, že tím utrpí státní rozpočet Česka, protože vynaložené finance

lidí nepůjdou do tuzemské ekonomiky.

Křeček radí lidem, aby jezdili na nákupy například do Polska, kde

jsou výhodnější ceny. „Není to řešení pro všechny, ale už se to vyplatí

i Pražanům jezdit na větší nákupy do Polska,“ řekl. „Já to totiž vidím

hlavně z pohledu lidí. Chci, aby se lidem ušetřilo v rodinných

rozpočtech a v Polsku je to teď skutečně výhodnější,“ dodal ekonom.

Aktuální čas 0:00
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Pořád se díváte?



4/5

Zpět

Na nákupech v zahraničí očima běžného spotřebitele Křeček nevidí

nic špatného. „Jsem původně z Liberce, takže jsme jezdívali na

nákupy do Německa a do Polska. Srovnávali jsme ceny, když jsem byl

malý, takže pro mě to bylo něco běžného,“ řekl.

K tématu

Partie

Na druhou stranu dodal, že

tuto radu dává i přesto, že

může uškodit tuzemské

ekonomice. „Jako ekonom

říkám, můžeme si trošku

ušetřit, ale z pohledu státu

je samozřejmě velice

špatně, že se nenakupuje

tady, protože to

nepodporuje naši

ekonomiku a neodvádí se

tady více daně,“ zmínil

Křeček.

ČTĚTE TAKÉ: Křeček: Budoucí generace už nebudou mít

takové důchody. Nepřijatelné, rozčílil se Středula

Na jeho slova ve vysílání Partie Terezie Tománkové zareagoval i

předseda Českomoravské konfederace odborových svazů (ČMKOS)

Josef Středula. „Je naprosto šílené a neakceptovatelné, aby kdokoliv,

a v osobě pana Křečka se ještě spojuje poradce premiéra, radil, aby

naši občané jezdili nakupovat někam jinam. My jsme Česká

republika a my bychom měli mít ty příjmy takové, abychom to

zvládli,“ prohlásil Středula.

https://cnn.iprima.cz/partie
https://cnn.iprima.cz/proc-mame-drahe-potraviny-poradce-premiera-krecek-ukazal-na-viniky-a-popsal-reseni-krize-229514
https://cnn.iprima.cz/krecek-budouci-generace-uz-nebudou-mit-takove-duchody-neakceptovatelne-zuri-stredula-229529
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S Křečkem se shodli na tom, že Češi svojí prací tvoří obrovské

bohatství, které se však neprojevuje na vyšší životní úrovni

jednotlivých obyvatel. Namísto toho velká část bohatství podle

Křečka odtéká do zahraničí. „Je to dáno i vlastnickou strukturou naší

ekonomiky, kdy spousta důležitých firem není v českém vlastnictví a

vyvádí se zde obrovské množství dividend do zahraničí,“ komentoval

ekonom s tím, že to považuje za důsledek české ekonomické

transformace z 90. let.

Podle jeho mínění se tehdy státní majetek rozprodával proto, že se

„nevědělo, jak ty firmy řídit“. „Neměli jsme ani kapitál, abychom do

nich mohli investovat, tak se to prostě muselo prodat. Ty firmy se

dostaly na konkurenceschopnou úroveň, ale teď nás to dobíhá, kdy si

z nás udělaly taková zlatá vejce. Ta my snášíme, ale nezůstávají tady,

odchází do ciziny,“ doplnil Křeček.

 

 


